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Starace (Enel): Am cerut Guvernului României sa elimine plafonarea tarifului la

distributia de energie

Enel a propus Guvernului României câteva masuri pentru perioada urmatoare, care includ eliminarea

plafonului de tarif pentru distributia de energie si posibilitatea ca distribuitorii sa cumpere energie prin

contracte bilaterale direct de la producatori, a afirmat Francesco Starace, directorul general al companiei,

într-o conferinta cu analistii care a avut loc joi.

 

"Cazul României ramâne deschis, în conditiile în care Guvernul se lupta cu cresterea preturilor ca urmare a

situatiei de pe piata gazelor. În ceea ce priveste furnizarea, suntem afectati ca urmare a modului în care Guvernul a

ales sa intervina pe piata libera, decizie care este greu de înteles. În ceea ce priveste sectorul de distributie,

cresterea preturilor si plafonul de 7% ne afecteaza rezultatele financiare", a spus Starace.

 

El a precizat ca, dupa ce Guvernul va adopta masurile ce se vor aplica de la 1 aprilie, compania va analiza impactul

lor.

 

"Am avut câteva propuneri, incluzând eliminarea plafonarii pretului, iar distribuitorii sa poata cumpara energie de

la producatorii existenti prin contracte bilaterale la pretul de 90 de euro pe MWh si garantii de la bugetul de stat

pentru finantare. În ceea ce priveste suprataxarea, aceasta va fi probabil aplicata pentru tarife de peste 90 de euro

pe MWh. Suntem încrezatori în semnalele pe care le avem ca Guvernul ar putea schimba legea în unele parti", a

continuat oficialul Enel.

 

La rândul sau, Alberto De Paoli, directorul financiar, a aratat ca, în România, compania a avut o EBITDA mai

mica cu 100 de milioane de euro în 2021, comparativ cu anul anterior.

 

Aceasta scadere a fost influentata de rezultatele din trimestrul al patrulea, când Enel Energie si Enel Energie

Muntenia au înregistrat pierderi operationale de peste 100 milioane de euro.

 

În noiembrie anul trecut, dupa ce Guvernul a stabilit plafonarea pretului la energie si gaze si suprataxarea

producatorilor de energie, oficialii Enel au aratat ca iau în calcul sa reduca investitiile în România ca urmare a

acestor reglementari.

 

În replica, ministrul Energiei, Virgil Popescu, a dat asigurari ca aceste masuri se vor aplica doar pâna la 31 martie.

 

"Eu nu cred ca o legislatie care se aplica timp de cinci luni are efecte asupra unor investitii pâna în 2027. Prefer sa

nu comentez acea declaratie a presedintelui Enel. Noi vorbim de masuri tranzitorii, pe cinci luni, luate în toata

Europa. Am înteles ca îi deranjeaza pe toti posibilii investitori acea taxa pe pretul energiei electrice mai mare de

450 de lei, acel sa-i zicem tot un windfall tax. Aceasta se aplica doar pâna în luna martie. Nu cred ca cineva pornea

investitii în aceasta iarna si nu cred ca va scadea atractivitatea investitiilor si sunt convins ca si Enel îsi va face

bugetul de investitii pe care l-a anuntat", a spus Popescu, pe 7 decembrie.

 

Joi seara, Ministerul Energiei a publicat un draft de Ordonanta de Urgenta care prevede plafonarea preturilor si

continuarea suprataxarii producatorilor de energie si gaze timp de înca un an, pentru perioada 1 aprilie 2022 - 31

martie 2023. 
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